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Opwaarderingsverzoek en technische vragen m.b.t. SB Uitvoeringsprogramma Voedselagenda 2023 en 
voortgangsrapportage voedselagenda 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
ChristenUnie 1 Opwaarderingsverzoek: 

In december 2022 is door de Randstedelijke 
Rekenkamer een rapport uitgebracht over 
de landbouw- en voedseltransitie van de 
provincie. Hierin zijn negen aanbevelingen 
opgenomen, welke door het college zijn 
omarmd. Graag ontvangen wij een reflectie 
van het college over de wijze waarop de 
aanbevelingen van de RRK zijn verwerkt in 
dit uitvoeringsprogramma 
In de Statenbrief staan een aantal projecten 
en activiteiten die in 2023 zullen worden 
ondersteund, maar ook een aantal die niet 
worden gecontinueerd. Wat zijn de motieven 
geweest om bepaalde activiteiten te starten 
en andere activiteiten niet te continueren? 
 

In het uitvoeringsprogramma 2023 zijn 
projecten/activiteiten opgenomen waar wij 
een rol aannemen als provincie wat betreft 
de twee ambities. Hierin is wel specifiek de 
activiteit opgenomen om in 2023 
doelstellingen uit te werken voor 
voedseltransitie. Zie het volgende. “Komend 
jaar werken we vanuit de ambities van de 
Voedselagenda 2021-2023 ook strategische 
doelstellingen uit voor 2030. Deze 
doelstellingen kunnen opgenomen worden 
in de nieuwe landbouwvisie van provincie 
Utrecht en zijn leidend voor de indicatoren 
waarop er nu al monitoring plaatsvindt. 
Hiermee moet meer zicht komen op de rol 
van de provincie in de voedseltransitie.” Met 
deze activiteiten geven we dus met name 
invulling aan aanbeveling 1 en 2. De andere 
aanbevelingen moeten in samenhang 
worden opgepakt, waarbij het opstellen van 
de nieuwe landbouwvisie in 2024 het meest 
passende startpunt is. In lijn met het 
aangenomen amendement van Statenlid 
Van Gilse zal u worden geïnformeerd over 
de voortgang van de aanbevelingen.  
 
Er zijn diverse motieven waarom 
projecten/activiteiten niet gecontinueerd zijn. 
Een aantal projecten/ initiatieven hadden 
een tijdelijk karakter met vaststaande 
afronding in 2022 zoals deelname academie 
van Slow Food Youth Network, Onderzoek 
korte ketens, en subsidie activiteiten 
Mansholt academie – Mansholtcampus. 
Activiteiten als de verkenningen zijn 
afgerond in 2022 en de bevindingen zijn 
gebruikt bij o.a. opstarten project dealmaker 
korte keten. Aan het einde van de totale 
uitvoeringsperiode van de Voedselagenda 
wordt een evaluatierapport opgesteld 
waarbij uitvoering wordt stilgestaan bij deze 
motieven, en reflectie op rol van provincie, 
doelmatigheid van inzet instrumenten en 
activiteiten.  

SGP 2 Op pagina 23 lees ik: "Deze dealmaker heeft 
aanvullend de taak meegekregen om lokale 
voedselbanken in contact te brengen met 
korte keten initiatieven en coöperaties. Dit 
doet de dealmaker alleen reactief, dus als er 
een specifiek wens/behoefte is." De wens is 
vanuit de Staten in ieder geval aangegeven 
en ik denk wel dat het belangrijk is om 
erover na te denken hoe deze wens van de 
Staten in ieder geval bekend is bij korte 
keten initiatieven en coöperaties alsook bij 
de verschillende voedselbanken. Hoe gaat 

Het streven is om voor de RGW-commissie 
van 17 juni in de vorm van een memo een 
uitgebreide terugkoppeling te geven over de 
uitvoering amendement 37 – steun voor de 
Voedselbanken. In dit memo wordt hierin op 
ingegaan.   



2 
 

de gedeputeerde ervoor zorgen dat deze 
wens actief gecommuniceerd wordt naar 
voedselbanken en naar de korte keten 
bedrijven? 
 

Partij voor de 
Dieren 

3 Op blz. 16 van de voedselagenda staat 
“Door een groter productaanbod in het 
bedrijfsrestaurant en de catering op te 
nemen op basis van plantaardige eiwitten - 
een verhouding tussen dierlijke en 
plantaardige eiwitten in het totale aanbod 
van 50%-50% is het streven.” Hier wordt 
echter geen deadline bij genoemd, terwijl dit 
bij bovenstaand en onderstaand doel wel zo 
is.  
 
Wat is de deadline die de provincie hanteert 
in overschakelen naar tenminste 50% 
plantaardige eiwitten en wordt dit 
percentage later nog opgehoogd?  
  
 

Dit doel is opgenomen in de green deal 
Duurzame catering. De afronding van deze 
green deal is oktober 2023. Wat betreft het 
later ophogen van dit percentage hangt af 
van hoe het beleid wat betreft stimuleren 
gezonde en duurzame voedselkeuze wordt 
voortgezet in 2024 en verder. Met het 
ondertekenen van het JOGG 
ambitiedocument "gezonder 
voedingsaanbod in gemeentehuizen en 
provinciehuizen” - 2021-2025 houden we de 
richtlijn Eetomgevingen van 
Voedingscentrum aan. Hier wordt het 
hoofdadvies gehanteerd van: eet meer 
plantaardig en niet te veel vlees, waarbij de 
verhouding van dierlijk/plantaardig eiwit 
binnen de Schijf van Vijf is 50/50 is. 

 4 Op bladzijde 11 van de 
voortgangsrapportage staat de volgende 
passage: “Provincie Utrecht - 
Leergangen/masterclasses korte 
keten/plantaardige producten  Vanuit de 
Voedselagenda is verkend in hoeverre het 
wenselijk is om een leergang/masterclass te 
organiseren over produceren in de korte 
keten voor agrarische ondernemers en 
producenten. In uitvoeringsprogramma 2022 
werd verwezen naar een mogelijke invulling 
als een leergang gericht is op producten van 
plantaardige producten en/of omschakeling 
naar nieuwe teelten. Door de verkenning is 
ervoor gekozen om vanuit de 
Voedselagenda een inspiratietour met als 
thema zuivelverwerking en afzet in de korte 
keten te organiseren. De voorbereidingen en 
organisatie van deze inspiratietour zijn 
gestart in de zomer van 2022.”   

- Kan toegelicht worden wat er wordt 
bedoeld met een ‘leergang gericht 
op producten van plantaardige 
producten’? En waarom wordt 
hiervan afgeweken door een 
inspiratietour over zuivelverwerking 
te organiseren? Hoe sluit dit aan bij 
het doel naar meer plantaardige 
eiwitten?   

 

Met de Voedselagenda, als 
stimuleringsagenda, sluiten we aan bij 
initiatieven en behoeftes vanuit het 
Utrechtse gebied. In de provincie Utrecht 
worden hoofdzakelijk producten als zuivel, 
fruit, vlees en eieren in de korte keten 
afgezet.  
 
De insteek was eerst een leergang met 
meerdere kennissessies te organiseren om 
productie van plantaardige producten onder 
de ondernemers te stimuleren, gericht op 
het omschakelen naar groentes en meer 
eiwitrijkgewassen voor consumptie. Door de 
contacten met het werkveld kwam naar 
voren dat er juist kennisbehoefte was aan 
een 1-daagse inspiratiebijeenkomst op het 
thema zuivelverwerking in de korte keten.  
Een leergang gericht op het telen van 
plantaardige producten sluit nu nog 
onvoldoende aan bij de behoeftes van de 
doelgroep. Een reden daarvoor is dat er op 
dit moment weinig tot nauwelijks 
grootschalige teelt van groentes en 
vlinderbloemige gewassen plaatsvindt in de 
provincie.    
 
Het is onduidelijk wat het uitgangspunt van  
bodem- en watersturend betekent voor de 
omschakeling naar deze teelten. Het 
produceren van plantaardige producten 
afkomstig uit voedselbossen/agroforestry 
wordt op dit moment gestimuleerd vanuit 
strategisch bossenbeleid. 
 
De Voedselagenda is met name gericht op 
de consumptiekant, dus het stimuleren dat 
er meer plantaardig wordt gegeten. Hieraan 
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wordt gewerkt binnen Regiodeal Foodvalley, 
door zelf het goede voorbeeld geven op het 
provinciehuis en met de dealmaker korte 
keten.  

 5 Op blz. 16 van de voortgangsrapportage 
staat “Succes in 2022: 64% van het aanbod 
in het menu is vegetarisch”. Vegetarisch is 
niet hetzelfde als plantaardig (veganistisch 
wel).  

- Hoeveel procent van dit 
vegetarische aanbod was 
daadwerkelijk plantaardig, dus 
100% vrij van dierlijke eiwitten? 

 

In de metingen door Greendish is ook 
onderzocht hoeveel % plantaardige 
producten er ingekocht worden. Hieruit komt 
naar voren 49% vegetarisch, waarvan 32% 
met name zuivel, 17% weinig zuivel. 
32% van totaal inkoop van producten is 
veganistisch.  
 
Facilitair, Greendish en de Voedselagenda 
werken aan het motiveren van onze cateraar 
Eurest om het aandeel plantaardig te 
verhogen en het aandeel rood vlees te 
verlagen. Greendish doet dit tot aan 
halverwege 2023. Hierna gaan we verder 
met het Ambitiedocument van JOGG en 
houden we de richtlijn Eetomgevingen van 
Voedingscentrum aan. Hier wordt het 
hoofdadvies gehanteerd van: eet meer 
plantaardig en niet te veel vlees, waarbij de 
verhouding van dierlijk/plantaardig eiwit 
binnen de Schijf van Vijf ook 50/50 is.  
 

 


